





# LAKIMIES 6/2016

## SISÄLLYS

### Artikkeleita

- Rudanko, Matti*: Kohti kuluttajaprosessioikeutta – kuluttajaluottojen korot ja tuomioistuimen tutkimisvalta 879 
- Mylly, Ulla-Maija*: Tekijänoikeuden omaperäisyyden harmonisointi Euroopan unionissa 907 
- Savolainen, Hanna – Saastamoinen, Jani*: Uskottu mies vähemmistön edunvalvojana OYL 18 luvun mukaisessa välimiesmenettelyssä 931 
- Päivärinne, Jussi*: Blankorangaistussääntely ja valtuutusketjun täsmällisyys – valtuutusketjun ulottuminen ylikansalliseen tekijänoikeusnormistoon 954 

### Katsauksia ja pienempiä kirjoituksia

- Sutela, Mika*: Empiirinen tutkimus yleisten tuomioistuinten päätöksenteosta 984

### Kirjallisuutta

- Korja, Juhani: Biometrinen tunnistaminen ja henkilötietojen suoja. Tutkimus biometrinen tunnistamisen lainsäädännöllisestä asemasta (*Päivi Korpisaari*) 991
- Sutela, Mika: Arbitrium an decisio – oikeudellisen päätöksenteon yhtenäisyys yleisissä tuomioistuimissa (*Mikko Aaltonen – Jussi Pajujoja*) 1002
- Reading H. L. A. Hart's The Concept of Law. Edited by Luis Duarte d'Almeida – James Edwards – Andrea Dolcetti (*Raimo Siltala*) 1012
- Tornberg, Johanna – Kuuliala, Matti: Suomen edunvalvontaoikeus (*Markku Helin*) 1016

### Ajankohtaista

- Laitisen säätöön myöntämät apurahat 1019

- Tämän numeron kirjoittajat 1021

## **Inhalt**

*Rudanko, Matti*: In Richtung Konsumentenprozessrecht – die Zinsen von Konsumentenkrediten und die Prüfungskompetenz des Gerichts; *Mylly, Ulla-Maija*: Die Harmonisierung der Originalität des Urheberrechts in der Europäischen Union; *Savolainen, Hanna – Saastamoinen, Jani*: Der vom Gericht bestellte Pfleger als Interessenwahrer der Minderheit in einem Schlichtungsverfahren gemäß Kapitel 18 des finnischen Aktiengesellschaftsgesetzes; *Päivärinne, Jussi*: Blankostrafregelungen und die Genauigkeit der Bevollmächtigungskette – die Ausdehnung der Bevollmächtigungskette bis zur übernationalen Urheberrechtsnormung; *Sutela, Mika*: Eine empirische Untersuchung über die Beschlussfassung an ordentlichen Gerichten; *Literatur; Aktuelle Nachrichten*

## **Contents**

*Rudanko, Matti*: Developing consumer procedural law – Interest on consumer credit and court's power of examination; *Mylly, Ulla-Maija*: Harmonisation of the originality criterion in copyright law within the European Union; *Savolainen, Hanna – Saastamoinen, Jani*: Trustee of minority shareholders in arbitration proceedings under chapter 18 of the Finnish Limited-Liability Companies Act; *Päivärinne, Jussi*: Blank criminalisations and the preciseness of an authorisation chain – Extending the authorisation chain to supranational copyright norms; *Sutela, Mika*: An empirical study of decision-making in general courts; *Literature; Current Issues*